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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

O počtu nemocnic v regionech rozhodnou
kraje, ne ministerstvo
O počtu nemocnic v jednotlivých
regionech budou rozhodovat krajští úředníci. Role ministerstva
zdravotnictví bude pouze metodická. Ministerstvo však bude
usilovat o snížení počtu nemocničních lůžek ze současných sedmi
na 4,7 až pět na 1000 obyvatel. Novinářům to dnes řekl první
náměstek ministryně zdravotnictví Rostislav Čevela. Ministerstvo
se také zříká zodpovědnosti za ekonomický stav nemocnic, protože
za něj odpovídá zřizovatel, tedy okresní úřady.
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"Každý kraj zpracovává krajský plán zdravotnických služeb,
které by mělo odsouhlasit ministerstvo zdravotnictví se zástupci
zdravotních pojišťoven. Jsme však dalecí toho, abychom určovali,
které nemocnice by měly zaniknout," řekl náměstek.
Do všech krajů vyslalo ministerstvo metodickou komisi, která
má během měsíce situaci vyhodnotit. ČR patří k zemím s největším
počtem lůžek na 1000 obyvatel v Evropě.
Ministryně zdravotnictví Marie Součková přes svého náměstka
sdělila, že převod nemocnic z okresů na kraje v lednu 2003 nesmí
ohrozit dostupnost a kvalitu zdravotní péče. Bude usilovat o to,
aby nechyběla lůžka následné péče a posílila se i možnost vzniku
a rozvoje stacionářů. Dluhy od nemocnic však převzít nemůže,
protože jejich zřizovatelem jsou okresní úřady; od Nového roku
krajské úřady.
Ministerstvo zpracovalo vzorec pro 13 odborností, které jsou
v každém regionu nutné. "Víme, kolik je potřeba chirurgických
lůžek, interních lůžek, dětských a jiných," uvedl Čevela.
Podle něho není nutné, aby v každém kraji bylo zařízení
krajského typu. Naopak ve velkých regionech budou třeba dvě
nemocnice. Nyní je v ČR 216 nemocnic. Na konečné podobě sítě
zdravotnických zařízení a počtu a specializaci lůžek se ale
musejí dohodnout úředníci v krajích.
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